
KOMUNÁLNE 

VOĽBY 2018!

Redakčná rada 
Bánovských novín prijala 
uznesením 3. septembra 
2015 doplnok Štatútu 
redakčnej rady v tomto 
znení: Príspevok 
poslanca nesmie 
presiahnuť 30 riadkov... 
Samozrejme, 
že ani príspevok 
občanov nesmie 
tento limit prekročiť. 
Za tri roky musím 
prispievateľov do našich 
novín  - občanov, 
poslancov, hovorcu 
mesta i primátora 
- pochváliť, že tento 
limit dodržiavali. 
Ale v minulých dňoch sa 
objavili „dopisovatelia“, 
ktorých príspevky 
do novín boli viac ako 
dvojnásobne veľké. 
Márne som ich prosila, 
aby to skrátili, že im to 
veľmi radi zverejníme, 
márne  som im 
vysvetľovala, že pravidlá 
platia pre každého 
rovnako... (A to sa týka 
aj termínu uzávierky 
novín!) Oni však zásadne 
trvali na rozsahu 
svojich príspevkov. 
A do dnešného dňa nám 
do redakcie skrátenú 
verziu neposlali. Dostali 
sa mi však do „uší“ ich 
sťažnosti, že Bánovské 
noviny, platené z daní 
občanov,  im odmietli 
príspevky zverejniť. Ale 
to, že majú veľký rozsah, 
povedať „zabudli“....
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka
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Na margo

Voľ by do  orgánov 
samosprávy v  sobotu 

10. novembra 2018

 Predvolebná kampaň už 
začala...

Ulica A. Hlinku s novými chodníkmi a asfaltom

Poznaním k hodnotnému životu a prevencia kriminality
Náš projekt vyhral národné finále

Predvolebná kampaň v BTV nebude možná

Verejná prednáška 
v mestskej 
knižnici o odpade 
a jeho dopade 
a separovaní 

Ga ra nciu prest í ž e 
zaručuje fakt, že národné 
finále predchádza medzi-
národnému, na  ktorom sa 
už vyhodnocujú najlepšie 
projekty z  každého člen-
ského štátu Európskej únie. 
Nie je však pravidlom, 
že každá členská krajina 
nominuje víťaza národného 
kola do  medzinárodného. 
Dôvodom sú buď prísne 
kritériá alebo zameranie 

súťaže, ktorú každoročne 
vyhlasuje Európska sieť 
na  predchádzanie trestnej 
činnosti (EUCPN). 

Tento rok sa vo � nále 
stretli tri projekty. Študenti 
deťom, ktorý predstavila 
Akadémia Policajného 
zboru v  Bratislave,  ďalej 
K o m u n i t n é  c e n t r u m 
Jánovce a rodina bez závis-
lostí, ktorého realizátorom 
je o. z. TENENET, a projekt 

Poznaním k  hodnotnému 
ž ivotu ,  k tor ý mesto 
Bánovce nad Bebravou 
realizuje v  spolupráci 
s  mimovládnou organizá-
ciou OZ – spoločne proti 
kriminalite. Výsledky boli 
nasledovné: Na  treťom 
mieste sa s  celkovým 
počtom 231 bodov umiest-
nila Akadémia Policaj-
ného zboru v  Bratislave. 
Na druhom mieste sa s cel-
kovým počtom 237 bodov 
umiestnilo o. z. TENENET. 
Na  prvom mieste sa s  cel-
kovým počtom 255 bodov 
umiestnil projekt Poznaním 
k hodnotnému životu, ktorý 
bol prezentovať jeho autor 
Miroslav Schlesinger.

Vzhľadom k  splneniu 
všetkých kritérií medziná-
rodnej súťaže, víťazný projekt 
aktuálne postúpil do  finále 
medzinárodného kola EÚ, 
kde bude súťažiť o Európsku 
cenu za prevenciu kriminality. 
Tam už bude reprezentovať 
aj našu krajinu. Bez ohľadu 
na jeho umiestnenie, faktom 
už teraz je, že sa v  oblasti 
prevencie kriminality stal 
o� ciálne jedným z 28 najlep-
ších projektov realizovaných 
v Európskej únii. 

K uvedenému dodávame, 
že tento projekt priniesol pre 
mesto Bánovce nad Bebravou 
už v  roku 2016 historický 
úspech v  podobe štvrtého 
miesta v  národnej súťaži. 

Na  svojom konte má však, 
za osemnásť rokov jeho pôsob-
nosti, už tri reprezentácie 
Slovenskej republiky a viacero 
úspechov na národnej úrovni. 
Z uvedeného dôvodu ho preto 
v roku 2015 v meste zaviedol 
a  prevzal nad ním záštitu 
primátor Marián Chovanec. 
O  tom, že jeho rozhodnutie 
bolo správne, svedčí, okrem 
m nož st va  poz it ív nych 
ohlasov a  prieskumov, aj 
aktuá lny veľ ký úspech 
projektu.

 Tlačová správa mesta

Komunálne voľ by sú 
10. novembra a  kandidáti 
do orgánov samosprávy, kan-
didáti na poslancov a na post 
primátora môžu v yužiť 
možnosť svojej prezentácie 
v  Bánovských novinách. 
Do  volieb ostáva pár týž-
dňov... Všetkých kandidátov, 
záujemcov o  pol it ickú 

reklamu upozorňujeme, že 
si treba v Bánovských novi-
nách zarezervovať miesto 
včas, lebo posledné noviny 

s  predvolebnou kampaňou 
vyjdú 29. októbra (uzávierka 
je v stredu 24.10.). Do Bánov-
ských novín, ktoré vychádzajú  
5. novembra a distribuujú sa 
6. a  7. novembra, politickú 
rek la mu nepr ij í ma me. 
Cenník politickej reklamy 
zašleme každému záujem-
covi  na požiadanie. 

Pred mesiacom sme 
vás informovali o  možnosti 
využiť politickú reklamu 
počas volebnej kampane aj 
v  Bánovskom televíznom 
vysielaní (BTV). Vysielanie 
politickej reklamy v  regi-
onálnej televízii upravuje 
platná legislatíva (181/2014 
Z. z.) a nariadenie Rady pre 

vysielanie a  retransmisiu, 
podľa ktorých je televízne 
vysielanie počas volebnej 
k a mpa ne do  orgá nov 
územnej samosprávy iným 
médiom ako RTVS, zaká-
zané. Ospravedlňujeme sa 
za  predchádzajúce nepresné 
informácie.     redakcia 
 Bánovských novín a BTV 

Seniori JDS 
v okrese 
na spoločnom 
stretnutí Sami sebe

Iba tento týždeň 
môžete hlasovať 
o najkrajšiu 
bánovskú 
predzáhradku!

Na  mnohých úsekoch 
ciest v našom meste už boli 
ukončené rekonštrukčné 
práce, vyznačené nové 
vodorovné značenie a obno-
vená plynulá premávka 
po  ceste. Chodníky popri 
týchto cestách sú spevnené 
novými obrubníkmi s bez-
bariérovým zostupom pri 
ukončeniach a priechodoch 
pre chodcov. Za  ukončené 
úseky možno považovať 
u l i c e  No v o m e s k é h o , 
Husitská (nová) a  Moy-
zesova. Ďalej je hotová 
časť ulice Radlinského 

a Sládkovičova od okružnej 
križovatky pri obchodnom 
dome Lidl. Plne prejazdná 
je aj časť ulice Sládkovičova 
od predajne Hanke po kri-
žovatku s  ulicou Hollého, 
kde sa však ešte pracuje 
na  chodníkoch. V  najbliž-
ších dňoch budú odstrá-
nené všetky nedostatky 
zistené pri kontrolných 
dňoch a  dokončí sa úsek 
cesty a  chodníky na  Ulici 
A.  Hlinku popri parku 
a ulici K priehrade. 

  Tlačová správa mesta
 Foto: A. Borszéková

Dňa 25. septembra 2018 sa na Ministerstve 
vnútra SR uskutočnilo národné kolo 

prevencie kriminality. Ide o prestížnu súťaž, 
kde sa vyhodnocujú najlepšie projekty v tejto 
oblasti realizované na Slovensku. 
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Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje zámer
ponuka na nájom nebytového priestoru

v budove Domu služieb na nám. Ľ. Štúra súp. č. 
6 v  Bánovciach nad Bebravou. Ide o  nebytový 
priestor nachádzajúci sa na  1. nadzemnom 
podlaží s výmerou 32,79 m2. Bližšie informácie 
získate na stránke mesta: www.banovce.sk 

Deviaty Mňam Fest fotoobjektívom 
Mňam fest tento rok síce ohrozil 

ranný dážď, ale potom už bolo všetko 
ako má byť, i keď trochu chladnejšie. 
Aj teraz  otváral tento najväčší 
farmársky festival sprievod, na  čele 
ktorého išli hostia a  organizátori 
v  kočoch a  folklóristi. Najpočetnejší 
boli členovia skupiny Detvan – Slováci 
zo Srbska (na  foto), ale aj napríklad 
Omšenčania, či detský folklórny 
súbor Drienovček z CVČ s Bebranom, 
netradične s oslíkom a koníkom...

Na  pódiu sme si užívali aj 
moravský folklór z  našich partner-
ských obcí – dychovú hudbu Dúbra-
vanka Valašské Klobouky a folklórnu 

Folklóristi z  Omšenia ponúkali priamo na  javisku 
i  medzi divákmi nielen dobré koláče, ale aj dobrú 
pálenku, tu neodmietol ani náš bánovský poslanec NR 
SR Ľubomír Želiezka

Tradíciou sú aj súťaže o naj jablko a naj klobásu...

Mňam Fest bol významným aj pre 
združenie - Miestna akčná skupina 

Bebrava. Stal sa totiž prvým podujatím 
od  schválenia prostriedkov podpory 
jeho aktivít. Tento raz zástupcov MAS 
Bebrava poctil svojou návštevou predseda 
Trenčianskeho samosprávneho kraja 
Jaroslav Baška a to v sprievode primátora 
a predsedu MAS Bebrava Mariána Cho-
vanca, ktorý proces získania � nančných 
prostriedkov podporoval od vzniku tohto 
združenia. V  krátkom stretnutí boli 
za  prítomnosti podpredsedu združenia 
Ivana Barančoka a  projektového mana-
žéra MAS Mariána Bakitu v  stručnosti 
odprezentované doteraz uskutočnené 
kroky, ako aj tie ktoré pracovný tím ako 
aj všetkých členov MAS Bebrava ešte len 
čakajú.  (mb)

Zľava Jaroslav Baška, primátor Marián Chovanec, Ján Strempek – sta-
rosta obce Otrhánky, Lukáš Studený za ekonomickú časť MAS Bebrava 
a Marián Bakita...   Foto: Ivan Barančok

skupinu Šotýs Milotice  s parádnou cimbalovkou. Samo-
zrejme, že festival bol predovšetkým o dobrých potravinách 
z regiónu a dobrom jedle. Preto nemohla chýbať bánovská 
mliekareň, ale aj celoslovenská aktivita Adoptuj kravičku... 
Viac na facebooku Bánovské noviny a v reportáži BTV.

 Text a foto: Alena Borszéková 

Hovorca 
mesta žiada 
ospravedlnenie

Po vzhliadnutí nedáv-
neho Mestského zastupi-
teľstva v  Bánovciach nad 
Bebravou začínam nado-
búdať presvedčenie, že 
kultúra prejavu, slušnosť, 
objektivita a  zákonnosť 
sa z neho začali postupne 
vytrácať. Dôkazom toho 
boli aj útočné, ponižujúce 
a  prinajmenšom neetické 
úmyselné útoky voči mojej 
osobe. A  to všetko len 
na  základe subjektívneho 
a  nesprávneho úsudku, 
ktorý už primátor uviedol 
na  správnu mieru! Ani 
jeden z diskutujúcich však 
nemá v  tomto prípade 
právo na  v ýhovorku. 
Prečo? Lebo v  dnešnej 
dobe, kedy má každý 
mobil, nikomu z  nich 
nenapadlo zatelefonovať 
mi a  priamo sa spýtať 
na fakty o článku...

Vyzerá to tak, že im 
išlo len o  akési „predvá-
dzanie sa“ pred kamerou 
kto si voči mne – a hlavne 
v  mojej neprítomnosti – 
dovolí viac. A  nebolo to 
po  prvý raz. Ale všetko 
má svoje hranice. Aj moja 
tolerancia a trpezlivosť. 

Verím, že čitatelia 
budú so mnou súhlasiť, 
keď poviem, že každý, kto 
sa stane politikom, má si 
byť vedomý, že je povinný 
zniesť ako verený činiteľ 
kritiku od  občanov. Ak 
toho nie je schopný, nemá 
do  polit iky vstupovať 
alebo z nej odísť. Súčasne 
si žiaden politik nesmie 
myslieť, že na neho zákony 
neplatia rovnako, ak nie 
prísnejšie, než na  iných 
svojprávnych ľudí. A v tejto 
súvislosti nadviažem hneď 
na reakcie pani poslankyne 
Hajšovej.

Pa ni  posla n k y ňa , 
vy ste pedagóg, ak sa 
nemýlim. Vysvetlite mi, čo 
mali znamenať opäť vaše 
verejné výroky voči mne?! 
Čo ste mysleli tým „čo to 
je za človeka?!“? Dúfam, že 
ste tým výrokom nechceli 
obhajovať protiprávne 
konanie? Uvedomte si, 
že moja pracovná pozícia 

bola zameraná aj na  pre-
venciu kriminality. Takže 
nie je dôvod, aby som 
mal mať zábrany podať 
trestné oznámenie aj 
voči poslancovi, ak mám 
dôvodné podozrenie, že 
sa dopustil protiprávneho 
konania. Každý poslanec 
i poslankyňa je tu pre ľudí 
a nie naopak.  

A  na  záver len pripo-
mienka pre diskutujúcich. 
Podľa § 122 ods. 2 písm. 
a) Trestného zákona je 
trestný čin spáchaný 
verejne, ak je spáchaný 
obsahom tlačoviny alebo 
roz š i rov a n í m s pi su , 
� lmom, rozhlasom, televí-
ziou, použitím počítačovej 
siete alebo iným, obdobne 
účinným spôsobom. Ide 
teda o  priťažujúcu okol-
nosť. Ústavný zákon č. 
460/1992 Zb. Čl. 19 Ústavy 
Slovenskej  republ i k y 
hovorí: „Každý má právo 
na zachovanie ľudskej dôs-
tojnosti, osobnej cti, dobrej 
povesti a  na  ochranu 
mena.“ A  na  zák lade 
uvedeného vás pa ni 
poslankyňa Hajšová, pán 
poslanec Pastorek a  pán 
Ďurčo vyzývam, aby ste 
sa mi za vaše výroky voči 
mojej osobe verejne ospra-
vedlnili. A to nasledovným 
spôsobom: „Ospravedl-
ňujem sa Bc.  Miroslavovi 
Schlesingerovi za  moje 
výroky voči jeho osobe.“ 
Ospravedlnenie očakávam 
v  najbližších Bánovských 
novinách, pričom dúfam 
v prejav vášho charakteru 
a  schopnosti priznať si 
chybu. Za týchto okolností 
budem považovať vec 
za  navždy uzavretú. Ak 
nie, podám bezodkladne 
t r e s t n é  o z n á m e n i a . 
Na záver podotýkam, že tu 
nejde o žiadnu pomstu. Ide 
o princíp. Čo sa dnes stalo 
mne, môže sa onedlho stať 
vám. A ak sa na to verejne 
nepoukáže, môže sa to 
onedlho stať „beztrestným 
pravidlom mocných“ A to 
nik z nás nechce.

 S úctou k Bánovčanom 
 Miroslav Schlesinger
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Sme skupina aktívnych ľudí dlhodobo sa 
angažujúcich v najrôznejších oblastiach, či už je 
to kultúra, vzdelávanie, výchova, šport, právo, 
životné prostredie, občianska angažovanosť, 
dobrovoľníctvo alebo charita.

Spoločné však máme jedno: rozhodne nám 
nie je ľahostajný stav nášho mesta. Mnohých 
z  nás ste už mohli stretnúť pri organizovaní 
kultúrnych či športových podujatí v  meste, 
na  dobrovoľníckych brigádach, ale aj zaregis-
trovať nás v súvislosti s občianskou angažova-
nosťou. Keďže sme sa pri podobných akciách, 
organizovaných často zdola, len z presvedčenia 
a  odhodlania jednotlivcov, stretávali čoraz 
častejšie, akosi prirodzene sme postupom času 
začali komunikovať a  spolupracovať aj užšie. 
Veľmi rýchlo sme prišli na to, že nápadov máme 
veľa a  dobrých, a  že keď sa do  toho oprieme 
spolu, cesta od nápadu k jeho realizácii nemusí 
byť až taká zložitá. 

Veľa sme sa v posledných mesiacoch roz-
právali o  tom, ako na to, aby sa nám v našom 
meste žilo lepšie, krajšie, slušnejšie. A  zhodli 
sme sa, že treba začať od seba. Každý sa preto 
rozhodol prispieť tak, ako sám najlepšie vie. 

Niektorí z nás idú kandidovať za mestských 
poslancov, pretože veríme, že v mestskom zastu-
piteľstve by mali sedieť ľudia, ktorí sa o rozvoj 
mesta dlhodobo zasadzujú a  zasadzovať chcú 
a zároveň nezabúdajú na to, že sú sami občania 

a  že aj komunálna politika je v  prvom rade 
službou, službou spoločnosti. Menovite Lucia 
Bieliková, Ján Botka, Dávid Holý a Peter Králik. 
Sme totiž presvedčení, že ak chceme dosiahnuť 
skutočnú zmenu, je potrebné preniesť návrhy 
iniciatívy tam, kde sa rozhoduje o ich prípadnej 
realizácii.

Ani my ostatní však nezaháľame, pokraču-
jeme v konkrétnych aktivitách, ktoré nám dlho-
dobo dávajú zmysel. Venujeme sa témam, ktoré 
v  našom meste považujeme za  najpálčivejšie 
a snažíme sa v problematike poctivo zorientovať 
a byť tak pripravení na reálne problémy, ktorým 
mesto čelí. Považujeme za výhodu, že sme ľudia 
venujúci sa rôznym oblastiam, pripravení svoje 
špeci� cké skúsenosti a  vedomosti využiť čo 
najlepšie a v prospech konkrétnych riešení.

Veríme v transparentnosť, otvorenú komu-
nikáciu a  dlhodobé a  konštruktívne riešenia. 
Veríme, že k zlepšeniu nášho bezprostredného 
okolia môže napomôcť posilňovanie komunit-
ného života. A veríme, že  k tomuto stavu môže 
prispieť každý z nás.

Preto sa vám dnes týmto predstavujeme. 
Nechceme stáť bokom a  čakať, kým jedného 
dňa bude lepšie. Aktívne sa spoločne staviame 
čelom k  výzvam, ktoré život v  malom meste 
prináša. Budeme radi, keď sa k nám pridáte.

Pre nás všetkých. Pre naše mesto. Pre Bánovce.

Pre nás všetkých. Pre naše mesto. Pre Bánovce

Politická inzercia

Zaveďme poriadok a čistotu

Ak chceme vrátiť hrdosť nášmu mestu, 
musíme narovinu pomenovať problémy, ktoré 
nás trápia. Čistota a bezpečnosť sú tou najzák-
ladnejšou povinnosťou, ktorú je každé mesto 
povinné dať svojim obyvateľom.

Toto môže v Bánovciach zásadne ovplyvňovať 
Mestská polícia. Jej príslušníci musia byť 
dostatočne viditeľní a efektívne zasahujúci 
na najexponovanejších miestach Bánoviec, na 
ktorých sú Bánovčania najviac a najčastejšie 
ohrozovaní, obťažovaní asociálnymi a krimi-
nálnymi živlami.

V súčasnosti je zastúpenie mestskej polície len 
15-timi zamestnancami. Mojím cieľom je 
navýšiť počet mestských policajtov a v teréne 
pre nich zabezpečiť moderné technické 
vybavenie. Dostatočné osvetlenie, funkčný 
kamerový  systém a dobrá súčinnosť mestskej 
polície je základom, aby sme sa všetci v meste 
cítili bezpečne. Cez deň aj v noci. Nesmieme 
mať strach o seba a už vôbec nie o naše deti. 

Ďalej musíme naštartovať systematické 
a dôsledné riešenie problému neprispôsobi-
vých Bánovčanov. Stavanie múrov a snaha 
o vysťahovanie týchto ľudí mimo mesto 
problém nevyrieši.  Existuje ale celý systém 
vzájomne na seba nadväzujúcich opatrení, 
ktoré vedú k úspechu. Medzi ne patrí napríklad 
diferencované bývanie, dávkované poukazova-

Kandidát na primátora mesta
Kandidát na poslanca v obvode 2 - východ

nie sociálnych dávok a príspevkov na bývanie 
na účet poberateľov, viazanosť aktivačných 
prác na poberanie sociálnych dávok, zvýšenie 
počtu profesionálne pripravených terénnych 
sociálnych pracovníkov a tak ďalej.

Ak budeme dôslední, aktívni a budeme praco-
vať systematicky, viditeľné výsledky prídu. 
Neprispôsobivých Bánovčanov, ochotných sa 
prispôsobiť zákonom a štandardným 
pravidlám spolunažívania, budeme motivovať. 
Tí, ktorí nebudú ochotní spolupracovať, 
naopak musia pocítiť dôsledky svojho rozhod-
nutia.

Miesto viditeľného neporiadku, upravená 
zeleň. V našom meste je priestor pre výsadbu 
nových stromov, kríkov a okrasných drevín. 
Včasné a pravidelné kosenie a čistenie 
verejných priestranstiev treba neustále zlepšo-
vať. Je potrebné navýšiť počet odpadkových 
košov (aj na zastávkach MHD) či vyriešiť 
jednotný dizajn a čistotu okolo kontajnerových 
stojísk. Pri čistení mesta má samospráva spolu-
pracovať so školami a miestnymi komunitami 
a vychovávať detí k ekologickému povedomiu.

Vráťme Bánovciam hrdosť a zaveďme v nich 
poriadok a čistotu, ktorú si jej občania 
zaslúžia.

Viac info na vratmebanovciamhrdost.sk

Na  poslednom zasad-
nutí mestského zastupiteľ-
stva ma zaskočila v  prvej 
chvíli otázka pani poslan-
kyne Nadeždy Zaťkovej  
k  obsahu článku zverejne-
ného v  My – Topoľčianske 
noviny pod názvom  „Akti-
vistka objavila nezrovnalosti 
v  hospodárení mestských 
častí“. Autor článku používa 
výraz „vojna medzi primá-
torom a poslancami?“, ktorý 
mi nebol známy zo žiadneho 
z  rozhovorov, ktorý som 
s  novinármi uskutočnil. 
Preto som reagoval takým 
spôsobom.

Článok v novinách som 
si na  zasadnutí pozrel iba 
letmo a  ani jeho názov mi 
nič nehovoril. Po dôslednom 
prečítaní a  po  preverení 
informácií, ktoré poskytol 
hovorca novinárovi, uvá-
dzam nasledovné: Hovorca 
mesta odpovedal na otázky 
novinára, jeho odpovede 
som autorizoval. Mrzí ma, 
že bol neprávom osočený 
z  viacerých strán.  Časť 
textu bola však vytrhnutá 
z kontextu, čo viem doložiť 
(poslancom som zaslal) 
korešpondenciou hovorcu 
mesta a autora článku, kde 

boli otázky formulované 
iným spôsobom. Odpovede 
boli pospájané z  viacerých 
otázok, v žiadnej z nich však 
nebol použitý výraz vojna.  
Článok mi nebol zaslaný 
na  autorizáciu. V  prípade, 
ak by sa tak stalo, určite by 
som text zvážil. 

Napriek tomu vyjad-
renia, ktoré boli citované, 
korešpondujú so situáciami 
prebiehajúcimi na  zasad-
nutiach mestského zastupi-
teľstva. O  tom si už čitateľ 
urobí obraz sám.  

 Marián Chovanec 
 primátor mesta

Stanovisko primátora 
k zastupiteľstvu

Pod vedením pani 
učiteľky Neštinovej sa 21. 
septembra uskutočnila aj 
na ZŠ Duklianska zbierka 
Biela pastelka, ktorej 
výťažok pomáha nevidiacim 
a slabozrakým ľuďom viesť 
plnohodnotný život. Zbierku 
organizuje Únia nevidiacich 
a slabozrakých Slovenska od 
roku 2002. Za získané peniaze 
sa poskytujú v rámci celého 

Slovenska bezplatné sociálne 
služby a poradenstvo ľuďom 
so zrakovým postihnutím. 
Vďaka výnosu zbierky sa 
pripravujú kurzy, na ktorých 
inštruktori učia nevidiacich a 
slabozrakých ľudí orientovať 
sa v priestore s pomocou bielej 
palice, čítať a písať Braillovo 
písmo, atď. Tieto služby 
dokážu poskytovať vďaka 
nenahraditeľnej pomoci 

dobrovoľníkov zbierky Biela 
pastelka. Žiačky deviateho 
ročníka ZŠ Duklianska 
zbierali peniaze po triedach 
do prenosnej  pokladničky  
a  odmenili prispievateľov 
symbolickou plastovou 
spinkou. Škole sa podarilo 
vyzbierať 162 eur, najväčšiu 
sumu zo všetkých škôl 
v  meste. Ďakujeme všetkým, 
ktorí prispeli!   A. Malinová

Celoslovenská zbierka Biela pastelka



1. október 2018 Číslo 38 spoločnosť, školstvo4

Jedenáste stretnutie seniorov okresu

Október je nielen mesiacom úcty k starším

Odborné školenie pedagógov regiónu

Podujatie pripravila 
Základná organizácia JDS 
Malé Hoste v  spolupráci so 
starostkou Martou Grego-
rovou, obecným úradom 
a  Okresnou organizáciou 
JDS Bánovce nad Bebravou. 
Seniorov privítali krásne 
v yzdobené stoly ako 
na  svadbu a  spomienkové 
darčeky. ZO Malé Hoste 
patrí medzi tie mladšie 
v okrese, ale o to aktívnejšie. 
Stretnutie Sami sebe začali 
piesňou, ktorou vzdali hold 
svojej obci,  na  ktorú sú 

veľmi hrdí a ospievali všetky 
kultúrne pamiatky a  svoj 
život v  nej. Starostka obce 
Marta Gregorová  privítala 
milých hostí, primátora 
mesta Bánovce nad Bebravou 
Mariána Chovanca, starostov 
a  starostky obcí  Dvorec, 
Zlatníky, Haláčovce, Deže-
rice, Ruskovce, Podlužany 
a  seniorov zo základných 
organizácií, ktorých počet 
vzrástol na  17.  Predsed-
níčka hostiteľskej ZO Anna 
Maňáková predstavila svoju 
mladú organizáciu a  sprí-

tomnila slovom i  obrazom 
históriu obce. Za  okresnú 
organizáciu sa k prítomným 
prihovorila predsedníčka 
Jozefa Sokolíková. Veľmi 
milým prekvapením bolo 
vystúpenie detí z  Materskej 
školy Zlatníky. Chýbali im 
tanečníci, ale šikovná pani 
učiteľka si poradila, pozvala 
si seniorských tanečníkov, 
ktorí si vytancovali spolu 
s  deťmi aj sladkú odmenu. 
Neda l i  sa za hanbiť 
ani miestne seniorky. 
S  úsmevom nám ukázali, 
ako to s tým naším zdravím 
a zdravotníctvom vyzerá, čo 
všetko sa nám môže prihodiť 
na  vychádzke na  nákupy 
z domova  dôchodcov a ako 
spolu cestujú dve „spievajúce 
seniorky“. Krojovaní hudob-
níci skupiny Hluk sa chytili 
svojich nástrojov a  začala 

sa zábava. Prítomní seniori 
zabudli na všetky zdravotné 
neduhy a venovali sa zábave 
podľa svojich možností. Celé 
stretnutie sa nieslo v priateľ-
skom duchu, ožili spoločné 
zážitky. Nedalo sa poznať, 
kto je z  ktorej obce, kto je 
z  ktorej bánovskej firmy. 
Ťažko sa veru seniori roz-
chádzali domov, ale už dnes 
sa tešia na budúce stretnutie 
v Zlatníkoch. 

 J. Sokolíková, 
 predsedníčka OO JDS

Komu by nebola známa 
metafora „jeseň života?“ 
Aj keď sa jeseň prevažne 
vníma ako ročné obdobie 
akejsi melanchólie, možno 
pochmúrneho smútku, ak 
nie až depresie, obdobie, keď 
ubúda z  hrejivých slnečných 
dní, keď sa príroda chystá 
na  zaslúžený oddych, je to 
stále len jeden uhol pohľadu. 
Jeseň vie byť zároveň čarovne 
farebná, voňavá po zrejúcom 
ovocí a  hubách, príjemne 
chladivo osviežujúca i  hre-
júca babím letom. Tak je to 
aj v živote človeka. Všetko sa 
odvíja od  osobného pohľadu 
naň. Staroba, posledná tretina 
ľudského života, môže byť 
tak pochmúrna, ako aj nes-
mierne krásna. Úlohou nás, 
mladších, je vyvinúť snahu, 
aby starí ľudia v našom okolí 
prežívali svoju jeseň života 
dôstojne, aby ju mali sprevá-
dzanú práve tými príjemnými 

pocitmi. Každý malý bude raz 
veľký. Každý mladý bude raz 
starý. Je to téma, ktorá sa týka 
celej spoločnosti. Istý ľudový 
výrok vraví: „Človek je krásny 
nielen vtedy, keď má pružný 
krok. Človek je krásny podľa 
múdrosti, čo zračí sa mu 
v oku, podľa vrások a bielych 
vlasov, podľa slov, keď ponára 
sa v hovore s deťmi do rokov, 
keď on bol mladý. Človek je 
krásny vtedy, keď ho ľudia 
majú radi.“ Každý si zaslúži 
jemnocit v  medziľudskom 
zaobchádzaní, obzvlášť 
deti a  starí ľudia. Kým deti 
s  láskou učíme a  formujeme, 
od starších sa s láskou nechá-
vame učiť a  formovať. Úcta 
k  šedinám nie je len úctou 
k fyzickému veku, je zároveň 
úctou k  životnej múdrosti. 
Keď som zaregistroval 
striebro vo vlasoch mojich 
rodičov, akosi intenzívnejšie 
som si uvedomil, že je to aj 

môj odtlačok. O  to viac som 
im za všetko vďačný.

Ak sa presuniem 
k  „dejinnej starobe“ nášho 
národa, zaspomínam si 
retrospektívne na  niektoré 
udalosti súvisiace s mesiacom 
október presne tak, ako si 
starí ľudia zvyknú retrospek-
tívne spomínať na  udalosti 
zo svojho života. Október 
sme kedysi ponímali ako 
revolučný mesiac, mesiac čes-
koslovensko-sovietskeho pria-
teľstva. Pamätám si dôverne 
na  besedy pri samovaroch. 
Ak by sme zašli v  spomínaní 
ďalej, je tu veľmi významný 
októbrový deň, jeden z  tých, 
v  ktorých sa bojovalo o  slo-
bodu národa. 28. október 
1918. Vznik 1. Československej 
republiky. A  ešte skôr, 100 
rokov pred touto udalosťou, sa 
28. októbra 1815 narodil jeden 
z  našich najvýznamnejších 
národných buditeľov, Ľudovít 

Štúr. Nebojácny politik, spiso-
vateľ, jazykovedec. História, 
priatelia, je naša dedovizeň, 
o  ktorú sa treba starať 
a  pripomínať si ju. Najmä, 
ak v  tomto mesiaci hovoríme 
o  úcte k  staršine. Je tým, čo 
nám naši predkovia vytvorili, 
zanechali a čo my v súčasnosti 
dotvárame, aby sa raz stalo 
ďalšou históriou pre našich 
potomkov. Neodškriepiteľný 
je fakt, že október je mesiacom 
vyzdvihujúcim a uctievajúcim 
hodnoty. Hodnoty ľudské 
(Medzinárodný deň starších 
ľudí, Svetový deň učiteľov, Deň 
starých rodičov, Deň bielej 
pastelky, Svetový deň úsmevu), 
hodnotu zdravia (Svetový deň 
výživy, Svetový deň duševného 
zdravia, Svetový deň chrbtice) 
i  hodnoty environmentálne 
(Svetový deň ochrany zvierat, 
Stredoeurópsky deň stromov, 
Svetový deň monitorovania 
vody).  Ján Kšiňan

Mesto Bánovce nad Bebravou 
v  spolupráci s  mimovládnou 
organizáciou OZ – Spoločne proti 
kriminalite (OZ-SPK)zrealizovalo 
dňa 19. septembra  už III. ročník 
odborného školenia pre pedagógov 
z celého regiónu. Tento rok sa orga-
nizátori zamerali na  dve oblasti 
prevencie kriminality. Prvou bola 
drogová prevencia v  školskom 
prostredí a druhou prevencia rizík 
na internete a sociálnych sieťach. 

Obe témy patria stále medzi 
najž iada nejšie na  školách, 
nakoľko uvedené oblasti krimina-
lity predstavujú vážne riziko pre 
zdravý vývoj detí a mládeže. A to 

najmä vtedy, keď cieľová skupina 
nemá dostatok objektívnych 
informácií podaných na  veku 
primeranej úrovni. Z  uvedeného 
dôvodu bolo odborné školenie 
prioritne zamerané na poskytnutie 
praktických poznatkov z  tejto 
problematiky. 

Na  úvod sa k  účastníkom 
prihovoril primátor Marián 
Chovanec, pričom poukázal 
na  dôležitosť realizácie pre-
vencie kriminality na  školách 
a  významnú  úlohu pedagógov 
v tejto oblasti. Súčasne zdôraznil 
potrebu aktívnej spolupráce, 
ktorú mesto už tretí rok posky-

tuje aj formou takýchto školení 
na  regionálnej úrovni. Následne 
sa pedagógovia z  celého kraja, 
vrátane troch príslušníkov Mest-
skej polície Bánovce nad Bebravou 
a  redaktora Rádia Regina, 
dozvedeli množstvo odborných 
a  najmä praktických poznatkov, 
ktoré môžu využiť vo svojej 
práci. Obsahovo bohatý program 
doplnil lektor tentoraz nielen 
o rôzne prípady z praxe, na kto-
rých jasne dokumentoval uvedenú 
problematiku, ale zameral sa aj 
na  formy pozitívnej motivácie 
a  psychologický aspekt správnej 
komunikácie s deťmi a mládežou. 

Účastníci sa zhodli na tom, že 
v  súčasnosti je síce veľa rôznych 
dostupných informácií, avšak 
pedagógom chýbajú práve takéto 
praktické vzdelávacie aktivity. 
Preto pozitívne hodnotili obsah 
i formu odborného školenia, ktoré 
sa nieslo v  príjemnej atmosfére. 
Potvrdili tiež závažný fakt, že žiaci 
rôzneho veku trávia priveľa času vo 
virtuálnom svete a nemajú pritom 
dostatok poznatkov o  rizikách 
v  ňom. Tento problém plánujú 
riešiť aktívnou prevenciou, ku 
ktorej dostali viaceré materiály. 
Na záver dostali priestor vyjadriť sa 
k obsahu odborného školenia ako 

aj k  hodnoteniu lektora, ktorým 
bol koordinátor prevencie krimi-
nality mesta Miroslav Schlesinger. 
Všetky hodnotenia obsahujú 
pochvalné vyjadrenia k  vysokej 
úrovni školenia, aj k  poznatkom 
lektora, ktorý na  záver poskytol 
priestor na osobné konzultácie pre 
pedagógov. Jedným z výstupov bol 
tiež záujem pedagógov o  ďalšie 
vzdelávacie aktivity.  

 Tlačová správa mesta

Riaditeľstvo Gymnázia 
Janka Jesenského ozna-
muje širokej verejnosti, že 
pripomínanie 70. výročia 
Gymnázia Janka Jesen-
ského v rámci XXI. ročníka 
Memor i á lu  Voj t e c h a 
Pecháňa dňa 29. septembra 
2018 nie je aktivitou školy 
a  nekoná sa pod záštitou 
Gymnázia Janka Jesen-
ského.  Memoriál organi-
zuje Občianske združenie 
Vojtecha Pecháňa. 

Za  vznik súčasného 
Gymnázia Bánovce nad 
Bebravou je považovaný 
školský rok 1953/54.   Pred 
70 rokmi sa na území mesta 
nachádzali gymnaziálne 
triedy, ktoré postupne 
vznikali a  zasa zanikali, 
prípadne boli študenti 
premiestnení do  iných 
miest. Z  dejín školstva 
v Bánovciach nad Bebravou 
vyberáme: „V  školskom 
roku 1947/48 vznikla pri 
Štátnej učiteľskej akadémii 
jedna trieda gymnaziál-
neho štúdia, v  školskom 
roku 1948/49 druhá trieda 
a v školskom roku 1949/50 
tretia trieda gymnaziálneho 
štúdia, všetky ako súčasť 
Štátnej učiteľskej akadémie. 
V  školskom roku 1949/50 
Štátna učiteľská akadémia 

zaniká a  od  1.9.1950 ju 
nahrádza Pedagogické 
gymnázium, ktoré trvalo 
iba jeden rok. V školskom 
roku 1951/52 sa prvý ročník 
už neotvoril... Školským 
zákonom 31/1953, ktorým 
sa rušia  všetky gymnáziá 
k  30. 6. 1953, zaniklo 
aj gymnázium v  meste 
Bánovce n.B.  Kuriozitou 
je, že z  dôvodu zrušenia 
gymnázia bolo 31 žiakom 
tretieho ročníka gymna-
ziálnej triedy umožnené 
ukončiť štúdium maturitou 
tak, že posledný (štvrtý) 
ročník absolvovali cez letné 
prázdniny v  Topoľčanoch, 
kde aj v  auguste 1953 
maturovali... 30. 6. 1953 sa 
zavádza nový typ stredných 
škôl, Jedenásťročná stredná 
škola... Od šk. roku 1953/54 
sa zriaďuje v  Bánovciach 
nad Bebravou Jedenásť-
ročná st redná škola , 
zriadením ktorej sa začala 
písať novodobásúvislá his-
tória Gymnázia Bánovce 
nad Bebravou...“ Za vznik 
súč a sného Gy m ná zia 
Bánovce nad Bebravou je 
preto považovaný školský 
rok 1953/54.  

 Tlačová správa Gymnázia 
 J. Jesenského

K vzniku gymnázia
Ž ivot nemeriame len počtom nádychov 

a výdychov, ale chvíľami, ktoré 
nám vyrazia dych. Takúto chvíľu zažilo 
na jedenástom stretnutí Sami sebe 120 
seniorov Jednoty dôchodcov Slovenska 
bánovského okresu.

Občianske združenie 
Hrad Uhrovec vás pozýva 
cez víkend od  5. do  7. 
októbra na  Dobrovoľnícku 
víkendovku. Všetky šikovné 
ruky a hlavy, ktoré si chcú 
oddýchnuť pri manuálnej 
práci na  hrade Uhrovec, 
a takto pomôcť tejto krásnej 
pamiatke, ste vítané!  Bude 
to pestré. Treba: vytvoriť 
zimnú zásobu dreva, získať 
starú tehlu z  búračky 

z domu v obci Žitná-Radiša 
pre stavbu hospodárskej 
budovy, pohnúť s výstavbou 
hygienického zázemia 
hradu, vyťahať vápno 
z cisterny, kto chce, môže sa 
pridať ku kresaniu dubiny 
pre budúcu hradnú pavlač 
alebo k pasportu kamenár-
skych prvkov. Bude jesenná 
romantika, posedenie pri 
sviečkach a možno príde aj 
babie leto...  (oz)

Dobrovoľnícka 
víkendovka na hrade
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Spoločenská miestnosť 
mestskej knižnice za  zapĺ-
ňala postupne, potešiteľné, že 
všetko mladými ľuďmi okolo 
tridsať rokov, dokonca mladé 
mamičky s deťmi. Počet záu-
jemcov sa ustálil okolo dvad-
siatky, čo pre naše mesto je 
mizivé percento. Osobne mi 
bolo z toho smutno. Napriek 
tomu sa Braňo ujal slova, ako 
keby prednášal za  katedrou 
vysokej školy. Prekvapil 
najmä štatistickými údajmi 
o  našom meste, o  tom ako 
separujeme a  kde sa asi 
nachádzame. Vraj máme pri-
bližnú „produkciu“ odpadu 
ako priemer Slovenska, čo 
je okolo 390 kg na  občana 
ročne. Po  štat ist ických 
číslach, ktoré mu poskytli 
na  mestskom úrade, resp. 
webová stránka mesta, (kde 
sa dočítate o  systéme zberu 
odpadov a separovania v zro-
zumiteľnej forme), prešiel 
tento ochranár k  finančnej 
otázke: „Keď budeme málo 

triediť, budeme platiť a platiť 
a...“ Poukázal na to, že vláda 
schválila zvýšenie poplatku 
za  usk ladnenie odpadu 
na  skládkach mnohoná-
sobne a  z  roka na  rok sa aj 
poplatky občanov za  odvoz 
a  likvidáciu komunálneho 
odpadu budú zvyšovať. A to 
poriadnym tempom. Ako 
príklad uviedol, že kým teraz 
sa za  tonu odpadu uloženú 
na  skládke platilo 5 eur, 
o tri roky to bude až 33 eur! 
Takže aj Bánovčania môžu 
očakávať, že sa poplatky 
za  komunálny odpad budú 
určite zvyšovať. 

A  od  peňazí sa voľná 
d i s k u s i a  o r i e n t o v a l a 
na hlavný cieľ celej besedy – 
ako separovať a  nevytvárať 
zby točne veľa odpadu. 
Braňo to nazval jednoducho 
– dobrovoľná skromnosť 
alebo predchádzanie vzniku 
odpadov. Tu treba zdôrazniť, 
že do besedy sa veľmi aktívne 
zapájali mladí ľudia. Sami 

uviedli príklady zo svojej 
praxe, niektoré aj humorné, 
čím rozosmiali ostatných. 
Od  triedenia odpadov sme 
sa dostali až po  bioodpad 
a  kompostovanie. Bioodpad 
tvorí  v  odpadovom „sys-
téme“ v  Bánovciach nad 
Bebravou až vyše 46 % z cel-
kového množstva odpadu. 
Nakladanie s  bioodpadom 
v  našom meste je ešte len 
v štádiu riešenia...

V uvoľnenej atmosfére sa 
diskutujúci naozaj živo zaují-
mali o problematiku odpadov 
a ubehlo viac ako dve hodiny, 
kým si uvedomili, že majú 
aj doma povinnosti. Kým 
táto verejná prednáška 
s  o� ciálnym a  veľavravným 
názvom Odpad a  jeho 
dopad bola popoludní pre 

asi dvadsiatku Bánovčanov, 
dopolud nia d iskutova l 
Branislav Moňok s ôsmakmi 
a  deviatakmi základných 
škôl. Sám priznal radosť 
z  toho, že mládež o  separo-
vaní veľa vie, ale v realite sa 
ešte mnohí, aj dospelí majú 
čo učiť. Najmä triedenie 
odpadu brať ako súčasť 
svojho života a tým aj života 
svojich potomkov. A  znovu 
sme pri úvodnom motte 

tohto článku. Áno, budúc-
nosť. Ak so svojou súčasnou 
„praxou“ niečo neurobíme, 
doslova si svoju budúcnosť 
„za hádžeme odpadom“. 
Preto treba triediť, triediť, 
triediť... a recyklovať. A tým 
chrániť seba, svoje deti, svoju 
planétu... Text a foto: 
 Alena Borszéková

spoločnosť 5

 Spoločenská kronika

Mária Sloviaková, rod. Krullová *1940
Pavol Stránsk y *1963
Július Guniš *1932

Opustili nás

Jaroslav Tazberík a Nadežda Peťovská

Uzavreli manželstvo

Priatelia Zeme o odpade a jeho dopade
Robíme dosť pre budúcnosť?

Tradičná Šarkaniáda v MŠ Radlinského
Tradičnej Šarkaniády v Materskej 

škole na ulici Radlinského sa zúčast-
nila stovka detí s rodičmi i zamestnan-
cami škôlky. Ten rok mala Šarkaniáda 
aj prívlastok: Život bez drogy, pretože 
jej cieľom bolo venovať zvýšenú pozor-
nosť tejto problematike, žiť zdravým 
životným štýlom, umožniť rodičom 
detí angažovať sa a  byť aktívnym vo 
výchove a  vzdelávaní v  spolupráci 

s pedagógmi školy. Školský dvor zapl-
nili šarkany a tekvičky, ktoré zhotovili 
deti spolu s  rodičmi. A  spoločne sa 

zapájali aj do zábavných súťaží a spo-
ločne opekali špekáčiky. Nakoľko sa 
materská škola zapojila do  projektu 
Dajme odpadu druhú šancu, spoločne 
triedili papier, plast a  bioodpad 
do farebných nádob.

Počasie bolo krásne a  deti mali 
radosť s toho, že so svojimi najbližšími 
strávili jedno krásne popoludnie 
v materskej škole.   (sj)

Podujatie uskutočnené vrámci projektu Enviro zóna pred knižnicou podporil TSK v rámci programu Zelené oči TSK

Za rok vyprodukujú občania Bánoviec nad 
Bebravou 7484 ton odpadu, to je 387 kg 
na jedného = to sa rovná viac ako kilo denne. 
Separujeme, resp. recyklujeme len 15 % odpadu,  
až 85 % odpadu ukladáme na skládku! 
Čo získame recykláciou? Napríklad z tridsiatich 
plastových fliaš sa môže vyrobiť jedna fleesová 
bunda, alebo zo 670 plechoviek od piva sa môže 
vyrobiť jeden bicykel...

Fotok lub Rokoš 
v  spolupráci s  Mestským 
kultúrnym strediskom 
a  občianskym združením 
Been pripravujú na  19. až 
21. októbra pre všetkých 
priaznivcov fotografovania 
inšpirat ívny v íkend. 
Kurátorom pripravovanej 
výstavy a  hosťom celého 
podujatia je uznávaný 
fotograf profesor Jindřich 
Štreit, ktorý sa fotografo-
vaniu venuje už 50 rokov. 

V sobotu 19.10. o 9.30 h vás 
pozývame na  prezentáciu 
do  MsKS s  názvom Kde 
domov můj.  Pomocou 
rozprávania a  fotografií 
poputujeme k  ľuďom, 
ktorí bývajú, i  k  tým, čo 
domov tak úplne nemajú. 
V  nedeľu vám ponúkame 
osobné stretnutie a  roz-
hovor s ním. Súčasťou bude 
aj  celovečerný dokument 
s  názvom Na  tělo... Viac 
v budúcich novinách. (r)

Fotovíkend s Petzvalom 
a profesorom Štreitom

Vážení jubilanti,
rešpektujúc   zákon č. 18/2018 Z.z. o  ochrane 

osobných údajov  mesto Bánovce nad Bebravou dáva 
do pozornosti zmenu v súvislosti s organizáciou akcie 
Slávnosť jubilantov. Primátor mesta a  predsedovia 
občianskych výborov mestských častí v spolupráci so 
Zborom pre občianske záležitosti v Bánovciach nad 
Bebravou pravidelne pozývajú občanov mesta, ktorí 
sa v  danom polroku kalendárneho roka dožívajú 
životného jubilea 70, 75, 80, 85, 90 a viac rokov na sláv-
nostné posedenie. Preto prosíme občanov, ktorí sa 
v aktuálnom polroku od 1.7.2018 do 31.12.2018 dožijú 
vyššie spomínaného jubilea a majú záujem zúčastniť 
sa posedenia, aby sa dostavili najneskôr do  24. 
októbra 2018 na  Matričný úrad k  pani Botkovej 
(budova Domu služieb, Nám. Ľ. Štúra 6/6), kde bude 
s vami spísaná Žiadosť o slávnostné prijatie pri príle-
žitosti môjho životného jubilea.   Občania mestských 
častí, prosíme, v tejto súvislosti kontaktujte predsedu 
občianskeho výboru mestskej časti. Za  pochopenie 
ďakujeme. Matričný úrad

Robíme toho toľko, aby sme pripravili 
naše deti na budúcnosť, ale robíme 

dosť aj pre to, aby sme pripravili budúcnosť 
pre naše deti? to je motto, ktoré upútalo 
na jednom z letákov Priateľov Zeme. 
A práve predseda  tohto občianskeho 
združenia Branislav Moňok prišiel 
24. septembra do mestskej knižnice 
besedovať na tému odpadov.

Na  hodinách 2:55. 
Hlboká noc. Na  okno mi 
klopú kvapky dažďa, aby 
mi pripomenuli – treba 
ísť. Vietor pritakáva 
–  je najvyšší čas. Uzimená 
a rozospatá sadám do auta. 
„Zažni aspoň v  jednom 
okne, napriek všetkým 
tmám...“  do  zvuku stie-
račov mi spieva Žbirka. 
Nový čierny asfalt – čer-
nejší, ako tá noc – ma bez-
pečne vedie na parkovisko. 
Dekoračný  mega panák 
z Mňam Festu, s  úsmevom 
úspešného hospodára, je 
tiež prekvapený. Sme tam 
len my dvaja. Zaskočená 
týmto nečakaným prven-
stvom chvíľu pochybovačne 
vyčkávam. Z tmy sa vynára 

ďalší „pacient“. Vraj je tam 
už desať minút... ale má 
smolu! To JA mám papier, 
pero a  bielu lepku!! A  tak 
sa ocitám prvá na neurolo-
gickom zozname. A  mám 
ďalšiu veľ kú výhodu 
– môžem sa ešte vrátiť 
do  tepla mojej postele. To 
tí ostatní, urobiť nemôžu, 
lebo prišli možno až hen... 
z Trebichavy alebo Kšinnej. 
Veď pred siedmou treba byť 
opäť na mieste a „prepísať“ 
sa na o� ciálny 15-riadkový 
zoznam... Vyhlasujem 
súťaž, o  najlepší nápad, 
ako zrušiť toto Kocúrkovo, 
(a  nielen na  neurológii) 
lebo: „Ide zima, bude 
mráz, kam sa pacient, kam 
schováš?“  (zb)

Dnes píše Zuza.nka
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V  nedeľu 23. septembra 
sa v našom meste už 14. raz 
bojovalo o  titul Bánovský 
silák. Favoritom podujatia 
bol Zsolt Zlatner a ten prog-
nózy aj naplnil. Minulý rok 
tretí, tentokrát víťaz Bánov-
ského siláka. Zsolt Zlatner 
si triumf zaslúžil po  tom, 
ako nazbieral najviac bodov 
v piatich náročných disciplí-
nach. 140 kilogramovému 
chlapiskovi nerobilo problém 
zdvíhať 120 kilogramovú 
kladu, zdvihnúť tri gule, 
ťahať kamión či v  rukách 
preniesť 140 kilogramov. 
Z  rúk primátora Mariana 
Chovanca si Zsolt Zlatner 
zaslúžene prevzal víťaznú 
trofej. Na  parkovisku pred 
nemocnicou to v  nedeľu 
poobede pri nepriaznivom 

počasí  nebolo len o  výko-
noch Szolta Zlatnera, no aj 
o  ďalších desiatich silákoch. 
Tí sa rovnako museli vyspo-
riadať s  úlohami priprave-
nými Branislavom Golierom: 
„Snažím sa, aby to bolo atrak-
tívne pre divákov. Vždy sú aj 
nové disciplíny. Som rád, že 
chalani sa nezranili, nakoniec 
vyhral slovenský pretekár, tak 
som spokojný..“ Impozant-
nými výkonmi sa neprezen-
toval len nový profesionálny 
strongman Zlatner. Svojou 
silou zaujal aj celkovo druhý 
Ivan Derkáč a  tretí Denis 
Hanák. Nie jedna žena by 
si pri sťahovaní nábytku 
či nosení kufrov vedela 
po  svojom boku predstaviť 
mohutného pomocníka. 
Dobrý strongman musí byť 

komplexne silným mužom, 
pretože samotné disciplíny 
dávajú zabrať celému telu. 
Nielen jednej svalovej 
partii. „Pretekár musí byť  
komplexne silný hlavne  
v strede tela a v chrbte. Musí 
mať aj kondíciu, nesmie 
byť  len veľký. Je to veľmi 
náročný šport. Robil som ho 
dvadsať rokov, tak viem čo to 
obnáša,“ prezradil Branislav 
Golier. Bánovský silák už 
nie je súčasťou Slovenského 
pohára, no na  kvalite 
nestrat i l .  Šesťnásobný 
najsilnejší muž Slovenska 
Branislav Golier, už teraz 
rozmýšľa čím spestrí 15. 
ročník: „Chcel by som súťaž 
oživiť možno párovými súťa-
žami, párovými disciplínami. 
Záležať bude aj od sponzorov, 

či budem mať od nich naďalej 
priazeň.“ S  organizovaním 
Bánovského siláka pomáha 
Branislavovi aj jeho syn. 
Ten ide v  šlapajách svojho 
otca a  prvé úspechy má už 
za  sebou. Pre 44-ročného 
Bánovčana by bolo pekné, 
keby kariéru ukončil na pod-
ujatí spoločne so synom. 
„On dozrieva, on silnie. Ja 
som už v  podstate tri roky 
veterán, ale ešte závodím. 
Dúfam, že sa stretneme, 
ešte nekončím kariéru, tak 
všetko je možné.“ Výkony 
silných mužov si nenechali 
ujsť ani poslankyňa TSK 
a  MsZ Rudolfa Novotná, či 
primátor Marián Chovanec. 
Ten pri záverečnom cere-
moniáli odovzdával silákom 
ocenenia.      (aj)

Bánovský silák pre Zsolta Zlatnera

Sympatický výkon, ale bez bodu
Vrbové -Spartak Bánovce 2:1 (1:1)

Naši futbalisti nadviazali na výkon 
z predošlého víťazného stretnutia proti 
Trebaticiam a  vo Vrbovom zanechali 
sympatický dojem. Domáci sa ujali 
vedenia v 23. minúte po góle Gažíka, 

no o  deväť minút Kráľ vyrovnal. 
Po  zmene strán sa hral obojstranne 
nepresný futbal. V  68. minúte Srnec 
opäť dostal Vrbové do vedenia, a keďže 
sa už skóre nezmenilo, z plného bodo-

vého zápisu sa tešili domáci. Zostava 
Bánovce: Drašković- Tabak, Žatko, 
Hrabal (88. Láska), Igaz (65. Gábriška), 
Okrucký,  Kráľ, Daniš, Zajac, Rusnák, 
Kyselica.  (jš)

SOM občan, mám názor... 
Koncepcia rozvoja školstva je skôr správou

Pravidelne sa zúčast-
ňujem zasadnutí mestských 
zastupiteľstiev a  preto mi 
nedá , aby som nereagovala 
na  schválenú koncepciu 
a  slová nadšenia. Ako 
občania máme minimálnu 
šancu reagovať priamo, 
nakoľ ko poslanci už 
v  prvom bode schválili 
5 minút na  diskusiu pre 
občana (v  budúcnosti 
možno pásku na ústa). Pani 
poslankyňa Novotná (peda-
gogička) hovorila o  roz-
siahlej a dobre vypracovanej 
koncepcii. Pani poslankyňa, 
Vami vysoko hodnotená 
koncepcia nie je nič iné iba 

výpočet úspechov žiakov, 
štatistické údaje, štruktúra 
zamestnancov, � nancovanie 
a povinná údržba  školských 
zariadení. Mrzí Vás, že až 
90 žiakov odišlo študovať 
do iného mesta. Kde sú ciele 
a  plány o  nových vyučova-
cích procesoch, vízie spolu-
práce so strednými školami 
v  meste, ich atraktívnosť 
– čo by mala obsahovať 
koncepcia, aby tí žiaci zostali 
študovať a následne pracovať 
v našom meste.

Metodička pre školské 
stravovanie uviedla, že 
neoddeliteľnou súčasťou 
školských jedálni sú celo-

spoločenské programy 
a  to  školský mliečny 
program, ovocie a  zelenina 
v  školách. Zabudla pripo-
menúť, že sú to „Školské 
programy Európskej únie 
s  f inančnou podporou 
Európskej únie“ .

Myslím si, že ak je 
školstvo prioritou mesta, 
tak „Koncepcia rozvoja škol-
stva“ by mala predovšetkým 
obsahovať ciele a  plány 
do budúcnosti ako skvalitniť 
výchovno-vzdelávací proces, 
dodržiavaním naplnenosti 
tried podľa školského 
zákona, čím sa vytvorí 
kvalitnejšie prostredie pre 

výučbu žiakov. Je chvály-
hodné, že rodič má slobodný 
výber zariadenia, ale chýba 
koordinovanosť zo strany 
mesta, aby nedochádzalo 
na jednej strane k vyššiemu 
počtu žiakov v  triedach 
a  v  opačnom prípade vzni-
kali triedy s  minimálnym 
počtom žiakov. Osobitne ma 
mrzí, že v radoch poslancov 
je niekoľko učiteľov a všetci 
boli tzv. predloženou 
„koncepciou“ nadšení. Ja 
zastávam názor, že pred-
ložený dokument je skôr 
správa o stave a � nancovaní 
škôl a školských zariadení. 

 Ľudmila Bencová

Foto: Ivan Zajac
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Počas letného obdobia 
od  5. júna do  30. augusta 
2018 sa občania nášho 
mesta mali možnosť 
zapojiť do  súťaže o  naj-
krajšiu predzáhradku pred 
bytovým domom. Šikovní 
tvorcovia predzáhradiek 

alebo vnímaví susedia 
spolu prihlásili 9 lokalít. 
Je teraz na  vás vybrať tie 
najkrajšie! Hlasovanie bude 
prebiehať prvý októbrový 
týždeň od 1. do 7. októbra 
2018. Hlasovať môžete 
dvomi spôsobmi.  Na face-

bookovej stránke mesta 
„Bánovce nad Bebravou 
v  21. storočí“ je vytvorený 
album s  fotogra� ami všet-
kých záhradiek. Označte 
pomocou „páči sa mi“ vami 
vybranú favoritku. Ak 
nemáte prístup k  sociálnej 

sieti, všetky fotogra� e budú 
zverejnené na  nástenke 
v  novej budove Mestského 
úradu na  Farskej ulici. 
Odstr ihnite ústr ižok 
z  Bánovských novín, 
označte vybranú záhradku 
a  vhoďte ho do  schránky 

na  podnety od  občanov 
(budova MsÚ na  Farskej 
č.3), ktorá sa nachádza 
rovnako ako nástenka vo 
vestibule. Všetky hlasy 
budú následne spočítané 
a víťazi ocenení. 

 Tlačová správa mesta

Európsky týždeň športu 
je určený pre každého - bez 
ohľadu na  vek, podmienky, 
či úroveň zdatnosti. Zák-
ladná škola Školská sa 
do  neho opäť ako jediná 
v  Bánovciach nad Bebravou 
zapojila pod heslom: Bez 
mobilu, bez tabletu, šťastie, 
zdravie je tu! Prvý deň 
odštartovali naši najmladší, 
ktorí spolu s  predškolákmi 

z  MŠ Severka privítali búr-
livým potleskom známych 
bánovských behúňov Máriu 
Selešovú a  Pavla Struhára. 
Porozprávali o  svojich 
významných úspechoch, 
ukázali diplomy, medaily, 
ceny, ktoré získali, ale hlavne 
motivovali decká k  špor-
tovaniu, k  pravidelnému 
pohybu, ktoré sú pre život 
veľmi dôležité. Všetci zvládli 

hravo a  s  radosťou bežeckú 
abecedu, štafetové behy, hry 
s loptou,  škôlkári aj v mini-
telocvični rôzne prekážkové 
dráhy, cvičenie na � t loptách 
a iné pohybové aktivity. Veď 
športovať s takými úžasnými 
ľuďmi bol zážitok! Rôznymi  
netradičnými aktivitami sa 
zapojili do  ETŠ aj dievčatá 
na  druhom stupni. Hodiny 
TSV sme spestrili športo-

vými cvičeniami, ktoré nie 
sú obsahom vyučovacieho 
procesu. Šiestačky absol-
vovali štafetové behy, sied-
mačky si zahrali kin-ball, 
ôsmačky cvičili na � t loptách, 
deviatačky hrali bedbinton 
a  posilňovali prostredníc-
tvom kruhového tréningu. 
Všetky svojím aktívnym 
prístupom dokázali, že šport 
a pohyb ich naozaj baví.  (zš)

Deviataci a ôsmaci ZŠ 
Duklianska navštívili 20. 
septembra Viedeň, ktorá je 
veľmi bohatá na  kultúrne 
pamiatky. Tento krát bol 
cieľom exkurzie zámok 
Hofburg. Táto niekdajšia 
rezidencia Habsburgovcov, 
vládcov Rakúsko-Uhorska 
bola súčasne aj  reziden-
ciou kráľov a cisárov Svätej 
ríše Rímskej a  do  roku 
1918 aj sídlom rakúskeho 

cisára. Prešlo viac ako 
sedemsto rokov, kým Hof-
burg vyrástol do  dnešnej 
podoby. Habsburgovci ho 
prebudovali podľa vzoru 
francúzskeho Versailles 
na prepychové sídlo, ktoré 
sa v súčasnosti rozprestiera 
na ploche šiestich námestí 
a  celý komplex tvorí 
niekoľko historických sta-
vieb, kde sídli aj rakúsky 
prezident. Súčasťou je aj 

Sisi Museum – Múzeum 
cisárovnej Sisi. V  Silber-
kammer – Striebornej kom-
nate sa žiaci dozvedeli, aké 
ceremónie sa na cisárskom 
dvore dodržiavali, či ako 
stolovali a  Kaiserappart-
ments - cisárske apartmány 
zachytávajú atmosféru 
bývania. Po dvojhodinovej 
prehliadke pokračovala 
exkurzia  prehliadkou 
centra Viedne, kde  okrem 

iného navštívili Námestie 
Márie Terézie a  Dóm 
svätého Štefana, ktorý sa 
nachádza presne v  strede 
mesta .  Po  ná ročnej 
prehliadke sa žiaci plní 
krásnych zážitkov vydali 
na  cestu domov. Z  auto-
busu si ešte pozreli budovu 
rakúskeho parlamentu, 
viedenskú radnicu a  vie-
denskú operu...

  (am)

Tohtoročným mottom 
kampane Európsky týždeň 
mobility, ktorá sa vyhlasuje 
vždy v termíne od 16. do 22. 
septembra, bolo Kombinuj 
a  choď!. Bánovce nad 
Bebravou umožnili svojim 
občanom bezplatne využívať 
mestskú hromadnú dopravu 
počas celého pracovného 
týždňa a  zabezpečili aj 
špeciálne spoje v  sobotu 
počas festivalu Mňam Fest, 
kedy sa zároveň celosvetovo 
oslavoval tzv. Deň bez áut. 

Návštevníci festivalu mali 
príležitosť pozrieť si pri 
informačnom centre výstavu 
viac ako 80 vybraných prác 
žiakov materských a  zák-
ladných škôl, ktorí súťažili 
na  tému Nakresli svoj super 
bicykel... alebo akýkoľvek eko-
logický dopravný prostriedok. 
Niektorí žiaci vylepšili 
klasické autá na  elektromo-
bily a  autobusy na  pohon 
solárnou energiou. Viacerí 
však popustili uzdu svojej 
fantázii a  vymysleli netra- dičné bicykle, kolobežky, 

hoverboardy i  zatiaľ neexis-
tujúce vozidlá na  motýliu 
energiu, na skákajúcich pru-
žinách až po mrkvovú raketu 
a  teleport. Žiaci materských 
a  základných škôl úspešne 
absolvovali i  aktivitu 
na  dopravnom ihrisku 
v areáli ZŠ Partizánska, kde 
sa za účasti dopravnej i mest-
skej polície učili správnej 
jazde na  bicykli či kolo-
bežke v  cestnej premávke. 
Centrum voľného času 
pripravilo v rámci dopravnej 

výchovy i viaceré stanovištia 
so zaujímavými a zábavnými 
úlohami a zároveň išli deťom 
príkladom, keď sa celý tím 
z  centra presunul kolo-
bežkou a  pešo a  na  prevoz 
materiálu a  rekvizít zvolili 
dnes už netradičný dopravný 
prostriedok - káru. Všetkým 
aktívne zapojeným patrí 
veľká pochvala. Nezabúdajúc 
na tých, ktorí uprednostňujú 
alternatívne druhy dopravy 
aj mimo Európskeho týždňa 
mobility. 

 Tlačová správa mesta

Hlasujte o najkrajšiu predzáhradku 2018!

Týždeň športu bez mobilu a tabletu 

Exkurzia ZŠ Duklianska do Viedne

Európsky týždeň mobility 

 Predám el. bojler ARISTON 50 l. Málo používaný. 
Cena 80 eur. Tel. 0908 036 731.
 Dám do  prenájmu v  Bánovciach nad Bebravou 
jednoizbový byt a  garáž od  1. októbra. Tel. 
0903 376 459.
 Predám záhradu s chatkou v osade Za Valchy. Tel. 
0903 830 196.
 Vezmem do prenájmu  v Bánovciach nad Bebravou 
1 izb. byt, prípadne garsónku. Tel. 0904 641 702.

INZERCIA

Pozvánka na zájazd
SČK v  Bánovciach nad Bebravou organizuje 13. 

októbra zájazd do poľského Nového Targu. Viac u Marty 
Pilchovej 0910 952 682.

K lub dôchodcov 
Dolné Ozorovce pozýva 
v š e t k ýc h  s en iorov 
a  zdravotne postihnutých 
občanov  Bánoviec nad 
Bebravou do  programu 
Poďme spolu za  zdravím. 
Budú to cvičenia, infor-
mácie, rady a  praktické 
ukážky z oblasti zdravého 
životného štýlu. Prvé 

stretnutie je v  stredu 3. 
októbra o 14.00 h v Centre 
voľného času na  Ulici A. 
Kmeťa č. 8 v  miestnosti 
č. 9, kde seniori získajú 
viac informácií a  rozdelia  
sa do  skupín. Srdečne 
pozývame všetkých! Viac 
info v  CVČ alebo na  tel. 
0914 125 521. 

 KD D.Ozorovce

Cvičenie seniorov v CVČ

Pozemkové spoločen-
stvo Bývalí urbarialisti 
Miezgovce pozýva podiel-
nikov  na  valné zhro-
maždenie, ktoré sa bude 

konať v sobotu 21. októbra 
o  14.00 hodine v  Kul-
túrnom dome v  Miezgov-
ciach. Prezentácia členov 
začína o 13.30 h.

VZ podielnikov urbáru

CTK Viking a  CVČ 
vás pozývajú v  nedeľu 7. 
októbra o  9.30 h na  tra-
dičné ukončenie cyklo-
turistickej sezóny XXXV. 
časovkou z  Uhrovca 

na  Jankov vŕšok. Potre-
buješ len bicykle, prilbu 
a  chuť jazdiť! Zraz pri 
Zrube v  Uhrovci. Účasť 
je voľná na  vlastné riziko 
a zodpovednosť.  

Ukončenie cyklosezóny

NAJKRAJŠIA 
PREDZÁHRADKA 

2018   
Hlasujem 
za predzáhradku 

č. 
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Dni ovocia a medu 
v Trebichave

Obec Trebichava a  Mikroregión Podhorie vás 
pozývajú v  sobotu 6. októbra na  XXI. Podhorské dni 
ovocia a  medu. Súčasťou tohto tradičného festivalu sú 
súťaže o  najlepšie pálené Podhoria, o  najkrajšie tekvi-
cové strašidlo, či najlepšie jablko. Počas dňa s  ponúka 
poľovnícky guláš od domácich poľovníkov,  občerstviť sa 
môžete aj v ďalších stánkoch, ponúkať sa budú remeselné 
výrobky, med, medovina, medovníky a iné. V programe 
vystúpia o  10.35 h Malí heligonkári Jána Chudobu, 
11.30 h heligonkári Majerčíkovci, o 13.00 h FS Večernica 
Trenčianska Turná, o 15.15 h skupina „selláckej gotiky“ 
Vrbovské vŕby, o 16.15 h Paľo Drapák. 

Bánovský jarmok a dopravné 
obmedzenia v meste

Z dôvodu konania Tra-
dičného Bánovského jar-
moku v dňoch 12. a 13.10. 
2018 (piatok a sobota) bude 
vo štvrtok 11.10. od 18.00 h 
vjazd na  parkovisko pred 
nemocnicou uzavretý. Pro-
síme vodičov, aby do tejto 
hodiny svoje vozid lá 
z  parkoviska odparko-
vali. Parkovisko bude 
uzavreté do  soboty 13.10. 

asi do  18.00 h. Kapacita 
parkovacích miest na par-
kovisku pred nemocnicou 
bude znížená z  dôvodu 
i nš t a lác ie  koloto čov 
a  atrakcií už od  utorka 
9.10.. Takto čiastočne 
obsadené parkovisko bude 
maximálne do  pondelka 
večera 14.10.. 

Od  skorých ranných 
hodín 12.10. do  soboty 

13.10. asi do  17.00 h 
bude taktiež uzatvorená 
časť Sládkovičovej ulice. 
Na  obchádzku vodičov 
u p o z o r n i a  d o č a s n é 
dopravné značky. Ďaku-
jeme za  porozumenie 
a  zhovievavosť vzhľadom 
k  obmedzeniam súvi-
siacim s týmto podujatím. 

 Mestské kultúrne 
 stredisko, spol. s r.o.


